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RM- WK/22/01/12 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 11 stycznia 2012 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 

 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Marek Bartoszewski udział 

wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 i 2 do 

niniejszego protokołu, oraz zaproszeni goście wpisani listę stanowiącą zał. 3.  

Przewodniczący obrad po powitaniu członków Komisji, zaproszonych gości i stwierdzeniu 

quorum uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 13.36 rozpoczął posiedzenie 

Komisji zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie projektu budżetu Gminy Rzgów na rok 2012. 

2. Omówienie materiałów na sesję budżetową.  

 

Na sesje zaplanowano podjęcie następujących uchwał: 

1.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów 

na lata 2012-2018  

2.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rzgów na rok 2012 

3.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na rok 2012 

4.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2012 r. 

5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na rok 2012  

6.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na rok 2012  

7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Rzgów na 2012 rok  oraz  Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Rzgów na rok 2012 

8.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Rzgów. 

9.Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XIV/132/2011 w sprawie upoważnienia 

Burmistrza Rzgowa do wypłaty odszkodowania za przejęte z mocy prawa na własność Gminy 

Rzgów działki nr 67/5, 67/7, 67/2, 64/2 położone w obrębie Grodzisko-Konstantyna od P. 

Grzegorza Mikinki. 

10.Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr XV/148/2011 w sprawie upoważnienia 

Burmistrza Rzgowa do wypłaty odszkodowania za przejętą z mocy prawa na własność Gminy 

Rzgów działkę nr 608/7 położoną w obrębie Starowa Góra od P. Anny Gąsiorek 

 

Przewodniczący Rady rozpoczął posiedzenie od omówienia pozostałych materiałów 

sesyjnych. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na rok 2012. Udziela się pomocy finansowej w kwocie 40.000,00 zł dla 

Powiatu Łódzkiego Wschodniego z budżetu Gminy Rzgów w 2012 r. z przeznaczeniem na 

dofinansowanie funkcjonowania Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Urzędzie Miejskim w Rzgowie oraz 60.000,00 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadań z zakresu administracji architektoniczno-budowlanej w Urzędzie 

Miejskim w Rzgowie. 
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Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 

rok 2012. Udziela się pomocy rzeczowej polegającej na udostępnieniu pomieszczeń 

znajdujących się w siedzibie Urzędu Miejskiego w Rzgowie na potrzeby Starostwa 

Powiatowego w Łodzi- stanowiska pracy Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich oraz 

Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami o łącznej wartości 

4.939,00 - dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego z budżetu Gminy Rzgów w 2012 roku. 

Uchwała w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego na rok 2012. O podjęciu uchwały stanowią przepisy 

ustawy o finansach publicznych, a także ze stawek uchwalonych we wniosku taryfowym.   

Uchwała w sprawie uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe dla Gminy Rzgów. Uchwała ta została podjęta wcześniej, ale ze względu na 

to, że nadzór zakwestionował w niej pewne zapisy należy ją uchylić i podjąć w jej miejsce 

nową.  

Uchwały uchylające wypłatę odszkodowań za przejęte z mocy prawa działki na własność 

Gminy Rzgów również zostały zakwestionowane przez nadzór Wojewody ze względu na brak 

podstaw prawnych i od tej pory rada nie będzie podejmować takich uchwał.  

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 

modernizację dróg powiatowych w 2012 r. W chwili obecnej nie ma przygotowanego 

projektu, ponieważ nie wiadomo jeszcze jakie drogi powiatowe zostaną przyjęte w budżecie 

na rok 2012 przez radę.  

Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Gminy Rzgów na 2012 rok  oraz  Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Rzgów na rok 2012.  

P. Agata Nawrocka omówiła zmiany jakie nastąpiły w programie względem roku ubiegłego.  

Profilaktyka głownie zwrócona była ku dzieci i młodzieży. Pod koniec 2010 r. została 

przeprowadzona diagnoza problemu na terenie Gminy Rzgów wśród młodzieży i dzieci ze 

szkół. Diagnoza wskazuje, że problem alkoholu jak i innych używek, głównie narkotyków 

jest mniej więcej na takim samym poziomie jak w całej Polsce. Wnioski z diagnozy sugerują, 

aby podjąć działania skierowane również do rodziców i dorosłej grupy społeczności w celu 

uświadomienia skutków związanych ze spożywaniem wszelkich używek. Takie zmiany 

zostały zamieszczone w programie. Profilaktyka będzie połączona z szerzeniem edukacji 

kulturalnej, dlatego komisja postanowiła we współpracy GOK zachęcić do komunikowania 

się i przychodzenia na spotkania, na których będą przekazywane informacje profilaktyczne.    

Pojawił się pomysł zorganizowania warsztatów wychowawczych dla rodziców, które miałby 

na celu pokazanie jak radzić sobie z problemami wychowawczymi, które pojawiają się w 

domu. Od stycznia działają 3 punkty konsultacyjne: 

- Rzgów, ul. Ogrodowa 11a (GPZ) w każdy czwartek - godz. 12-16; 

- Starowa Góra, ul. Centralna 100, (świetlica) w każdą środę – godz. 18-20; 

- Szkoła Podstawowa w Kalinie w każdą środę – godz. 17-19. 

Komisja postanowiła się włączyć w ogólną działalność kampanii, chce włączyć się w 

kampanię dla kierowców o zachowaniu trzeźwości. Budżet na 2012 r. jest planowany na 

kwotę 350 tys. zł. Rekomendacje Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych pozwalają na zainwestowanie w środki trwałe i w remonty placówek, w 

których odbywają się zajęcia profilaktyczne, zajęcia opiekuńczo-wychowawcze oraz sprzęt, 

który pozwala realizować te zajęcia. Komisja zainwestuje w sprzęt nagłaśniający do realizacji 

spotkań w parku. Źródłem finansowania są wpływy z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych.  

Radny Piotr Salski zapytał czy informacja dotycząca punktów konsultacyjnych dotrze do 

społeczeństwa.  
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P. Nawrocka powiedziała, że będzie to ogłoszone w zwyczajowo przyjęty sposób, czyli po 

przez ogłoszenie w prasie lokalnej oraz wywieszenie informacji w przychodni zdrowia i 

przystankach autobusowych.  

Radny Jan Owczarek miał prośbę, aby rozdać taką informację radnym i sołtysom, aby ogłosili 

to mieszkańcom.  

Wszelkie informacje na temat punktów konsultacyjnych posiada również Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej.  

 

Pani Magdalena Kurowska przedstawiła sprawę wypłaty odszkodowania przez Burmistrza.  

Wypłata odszkodowania za działkę o pow. 534 m
2
 przejętą z mocy prawa pod poszerzenie ul. 

Szklarniowej w Starowej Górze, należała do 4 współwłaścicieli. Została uzgodniona kwota  

25 zł./m
2 

co daje razem 13.350 zł. do wypłaty.  

Radni postanowili, że chcą być informowani o planowanych wypłatach odszkodowania 

za przejęte z mocy prawa działki na własność Gminy Rzgów.  

 

Przewodniczący Rady powiedział o uchwałach w sprawie opinii Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi do projektu budżetu na rok 2012, WPF oraz 

możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Rzgowa.  

Opinia w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest pozytywna z uwagą zawartą w 

uzasadnieniu, opinia nt projektu budżetu na rok 2012 oraz opinia dotycząca  możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego Rzgowa jest pozytywna.  

 

Burmistrz przedstawił radnym autopoprawkę do projektu budżetu na 2012 r.  

Zwiększenie planu dochodów: 

1. Refundacja z Powiatowego Urzędu Pracy za pracowników interwencyjnych na kwotę 90 

tys. zł. i taka sama kwota została zwiększona po stronie wydatków.  

Sumarycznie plan dochodów zwiększamy o kwotę 687 tys. 937 zł.  

Zwiększenie planu wydatków: 

1. Koszt utrzymania hali sportowej – 420 tys. zł. 

2. Dotacja dla Gminnej Spółki Wodnej – 50 tys. zł.  

3. Realizacja zadań wynikających z ustawy o opiece nad zwierzętami – 120 tys. zł. 

4. Remont studni w Romanowie – 17 tys. 835 zł.  

5. Pracownicy zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych – 108 tys. 670 zł.  

6. Środki przeznaczone na witraż do kościoła – 20 tys. zł.  

7. Domy Pomocy Społecznej – 36 tys. zł. 

8. Modernizacja Stadionu im. H. Śmiechowicza w Rzgowie, roboty dokończeniowe w ramach 

inwestycji – 57 tys. 786 zł.  

9. Wykonanie projektu i budowa drogi w Bronisinie – 16 700 zł. 

10. Wykonanie projektu przebudowy hydroforni w Grodzisku – 63 tys. 960 zł. 

11. Wykonanie placu zabaw wraz z ogrodzeniem w Kalinie – 10 tys. 333 zł.  

Łącznie zwiększenie planu wydatków na kwotę 921 tys. 284 zł.  

Zmniejszenie planu wydatków: 

1. Dotacja z powiatu na bieżące utrzymanie dróg powiatowych – 10 733 zł. 

2. zadanie inwestycyjne w ramach, której był składany wniosek o dofinansowanie w ramach 

„schetynówki” Grodzisko-Konstantyna – 597 tys. zł. 

Łącznie zmniejszenie na kwotę 607 tys. 733 zł.  

W sumie plan wydatków jest zwiększony o kwotę 313 tys. 551 zł.   

Po zbilansowaniu można podnieść dochody o kwotę 374 tys. 386 zł.  

Burmistrz proponuje, aby dwa umorzenia pożyczek, gdzie otrzymaliśmy decyzję z 

Wojewódzkiego Funduszy Ochrony Środowiska w grudniu na kwotę 278 760 zł. i 249 900 zł. 
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plus zwiększenie planu dochodów przeznaczyć na zmniejszenie planowanego do zaciągnięcia 

kredytu, na pokrycie deficytu i spłatę zadłużenia. Kredyt byłby zmniejszony o 903 tys. 46 zł., 

czyli planowany w projekcie budżetu kredyt w wysokości 3 mln 571 tys. 939 zł. w tej chwili 

wynosił by 2 mln 668 tys. 893 zł.  

Przewodniczący zapytał czy radni zgadzają się ze wszystkimi pozycjami w planie wydatków. 

Radny Marek Skalski miał pytanie do zwiększenia wydatków. Jaki zakres ma dotyczyć 

modernizacji stadionu i czy musimy wykonywać witraże w Kościele w okresie w którym 

budżet Gminy nie jest w dobrym stanie. 

Jeżeli chodzi o modernizację stadionu to ta kwota jest jeszcze zobowiązaniem z tamtego roku. 

Jeśli chodzi o witraże to rada zaakceptowała 20.000 na witraże w ubiegłym roku, ale pan 

konserwator nie wydał decyzji. Dopiero po skardze do Wojewody decyzja została wydana.  

Burmistrz poprosił radnych o przesunięcie tych pieniędzy, które były w ubiegłym roku 

przydzielone na ten rok. Burmistrz zaproponował, aby na witrażu był Św. Florian jako dar 

samorządowców. To jest dla mieszkańców, dla kościoła a nie dla proboszcza.  

Radny Stanisław Bednarczyk powiedział, że proboszcz nie uważa strażaków, ponieważ nie 

przyjeżdża na spotkania opłatkowe. 

Radny Piotr Salski poprosił, aby nie mieszać spraw kościoła z Proboszczem. Radny jest za 

witrażem, ale pod warunkiem, że radni sfinansują witraż z diet radnych. 

Radny Stanisław Gierasiński powiedział, że kościół utrzymuje się ze składek wiernych. Nie 

znamy jeszcze sprawozdania Proboszcza z całorocznej działalności. Poprał radnego 

Salskiego.  

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, że sytuacja z Proboszczem jest dość skomplikowana. 

Trzeba przyznać rację, że Proboszcz sprzedał działkę prawie za milion zł. i nigdy nie 

powiedział na co pieniądze zostały przeznaczone.  

Radny Wiesław Gąsiorek jest zniesmaczony wypowiedziami radnych na temat księdza 

proboszcza. 

Przewodniczący Rady powiedział, że na sali są osoby z 6 parafii. Przewodniczący jest za 

odnową kościoła i za witrażem.  

Z-ca Burmistrza Jadwiga Pietrusińska powiedziała, że decyzja zapadła w zeszłym roku i 

niezręcznie jest się z tego wycofywać.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych kto jest za dotowaniem witrażu z budżetu 

Gminy. W głosowaniu: 9 radnych było „za”.  

 

Burmistrz wnioskował, aby kwota 5.230.700 zł. na inwestycje z projektu budżetu na  

15 listopada została zmniejszona o środki, jakie wpłynęły na halę sportową, co dawałoby 

kwotę 4.782.479 zł.   

Przewodniczący Rady zaproponował, aby kwota pierwotna na inwestycje 5.230.700 zł.  

została zmieniona na kwotę 5 mln 913 tys. zł.  

Radni omówili załącznik inwestycyjny na rok 2012 przedstawiony przez Burmistrza.  

Zatrzymano się na pozycji „modernizacja hydroforni w Rzgowie – 60 tys. zł.”. Dyrektor 

Kobus zabrał głos w tym temacie. Aby była dobra woda na Rzgowie nie wystarczy remont 

hydroforni za 60 tys. zł. Remont ma być wykonany w razie nagłej awarii, gdyby Rzgów nie 

miał dostępu do wody, natomiast w inwestycjach jest przewidziany „projekt budowy 

hydroforni w Rzgowie na kwotę 100 tys. zł.”.   

„Wykonanie chodnika w Prawdzie 30 tys. zł.”Sołtys Spałka powiedział, że chodnik miał być 

przy przystanku przy strażnicy. Kierownik Inwestycji Snelewski zaproponował, aby nazywać 

inwestycje ogólnie, czyli „przebudowa drogi powiatowej w Prawdzie”, w którą wchodzi 

budowa chodnika, przystanków.   

W projekcie inwestycji powinna się również znaleźć „budowa ul. Gontowej w Starowej 

Górze”.  
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„Remont świetlicy w Gospodarzu 40 tys. zł.” radny Zenon Wawrzyniak prosił, aby  

P. Snelewski ujął to bardziej ogólnie, na potrzeby świetlicy i terenu wokół. Ustalono to jako 

„modernizacja świetlicy w Gospodarzu  i terenu wokół”. 

„Wykonanie placu zabaw wraz z ogrodzeniem w kalinie – 40 tys. zł.”. Radni uważają, że 

trzeba kłaść nacisk na wykonanie placów zabaw przy szkołach, aby korzystała z tego większa 

ilość dzieci. Pani Burmistrz miała prośbę, aby wyrównać kwotę do 60 tys. zł.  

Sołtys Hoja zaproponował, aby porozmawiać z dyrekcją szkoły i złożyć wniosek o 

dofinansowanie placu zabaw. 

Radny Salski powiedział że nie ma sensu składania wniosku, jeśli nie ma zabezpieczonych 

pieniędzy w budżecie.  

Radny Stanisław Bednarczyk zapytał czy P. Derski mówił w tamtym roku o składaniu takiego 

wniosku.  

Z-ca Burmistrza Pietrusińska powiedziała, że nie było zabezpieczonych pieniędzy w budżecie 

i nie można było składać wniosku. W tym roku należy spróbować złożyć wniosek, ale nie 

wiadomo czy się uda pozyskać dofinansowanie.  

 

Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania dodatkowych inwestycji na 2012 r. 

zgłoszonych przez radnych. 

1. Remont dachu strażnicy w Prawdzie- 10 tys. zł. 

2. Remont szkoły w Guzewie (utworzenie klasy)- 25 tys. zł.  

Radny Piotr Salski zapytał czy potrzeba jest budowa dodatkowej klasy w szkole w Guzewie.  

Z-ca Burmistrza wyjaśniła, że to będzie modernizacja istniejącego pomieszczenia w szkole na 

klasę dla dzieci najmłodszych.  

Radny Gąsiorek zgłaszał wniosek o wymianę grzejników w szkołach. W przedszkolach jest 

bardzo mało miejsca, a coraz więcej dzieci i może zdarzyć się jakieś nieszczęście. 

3. Remont mostu w Gospodarzu ul. Cegielniana- 30 tys. zł. 

4. Docieplenie ściany strażnicy z otynkowaniem w Romanowie- 6 tys. zł. 

5. Remont świetlicy w Starowej Górze - 50 tys. zł. (wymiana centralnego ogrzewania) 

Sołtys Buchalska powiedziała, że wyszła nowa sprawa. Pękł tynk w dwóch miejscach w 

związku z tym P. Sołtys poprosiła, aby przeprowadzić ekspertyzę. Dodatkowo urwała się 

rynna i woda leci po ścianie.  

Burmistrz powiedział, że z jego strony będzie pomoc.  

6. Kontynuacja budowy garaży OSP w Starowej Górze- 60 tys. zł. 

Projekt, który został wykonany nie przewidywał stropu nad pomieszczeniami, gdyż architekt 

uznał, że nie jest potrzebny.  

Radny Skalski zapytał czy nie można zrobić części robót. Zabezpieczmy to, co trzeba 

zabezpieczyć, aby nie ulegało dalszej degradacji. Powinniśmy zabezpieczyć środki po to, by 

móc pozyskać środki unijne w przyszłości.  

7. Uzupełnienie oświetlenia w Starowej Górze- 30 tys. zł. 

Na ul. Granicznej, ul. Jaśminowej, ul. Inspektowej i inne.  

8. Warstwa wiążąca asfaltu w ul. Topolowej w Starowej Górze- 150 tys. zł. 

9. Remont budynku ZWiK w Rzgowie- 25 tys. zł. (remont starego budynku)  

10. Projekt przebudowy hydroforni w Rzgowie- 100 tys. zł. 

11. Projekt przebudowy mostu w Rzgowie ul. Zielona- 10 tys. zł. 

12. Budowa chodnika w Rzgowie ul. Nadrzeczna- 80 tys. zł.  

Odcinek chodnika na ul. Nadrzecznej po stronie południowej.  

13. Projekt budowy chodnika w ul. Południowej- 12 tys. zł. 

14. Budowa przyłącza kanalizacyjnego w Rzgowie ul. Tuszyńska 10- 15 tys. zł. 

15. Remont posadzki w garażach OSP w Rzgowie - 60 tys. zł. 
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W tamtym roku zostały przydzielone pieniądze na remont posadzek z funduszu sołeckiego, 

ale nie zostały wykorzystane ze względu na nieuregulowane sprawy ze strażnicą.  

Radny Marek Skalski zapytał czy nie możemy przekazywać środków finansowych na 

obiekty, które nie są naszą własnością. Wszystko zależy od interpretacji RIO i najprościej by 

było się zwrócić do RIO aby wydała swoją opinię. Opinia radców Państwowej Straży 

Pożarnej mówi, że można w formie dotacji.  

Burmistrz powiedział, że według ustawy gmina musi utrzymywać bezpieczeństwo publiczne. 

Budynek nie jest nasz, ale gmina przydziela pieniądze na utrzymanie i eksploatację np. na 

paliwo. Strażnica jest także obiektem świetlicowym, który jest prowadzony przez strażaków i 

gmina nie może się w to angażować i finansować obiektu burmistrz wystąpi z prośbą o taka 

interpretację.   

Sołtys Zawistowska poprosiła radę o dofinansowanie garaży strażnicy w OSP Gospodarzu tak 

dla zachęty dla młodych strażaków, którzy się bardzo angażują w prace związane ze strażą.  

Mecenas Iwaszkiewicz przytoczył wyrok sądu administracyjnego z warszawy, który 

wskazywał, że gminy nie mogą przekazywać środków na inwestycje OSP. Nie jest możliwe, 

aby gmina finansowała zadanie przewidziane w art. 29 i 32 ustawy o ochronie 

przeciwpożarowej jeżeli obiekty nie stanowią własności gminy środków w oparciu o te 

przepisy nie można przekazywać. Cele inwestycyjne, które towarzyszą OSP mogą być 

finansowane w trybie ustawy o finansach publicznych.  

Sołtys Strycharski powiedział, że posadzka w OSP Rzgów była wylana w 1985 r. teraz 

wszystko popękało, są kanały które trzeba zasypać.  

16. Budowa chodnika z oświetleniem ul. Czartoryskiego do pętli autobusowej- 150 tys. zł. 

(+500 tys.). Istnieje  możliwość pozyskania środków z „Buduj razem” na to zadanie.  

Buduj razem może dofinansować takie rzeczy jak, place zabaw, ogrodzenie budynków 

zabytkowych lub budowa chodników, które łączą obiekty o znaczeniu zabytkowym albo 

turystycznym. Projekt jest opracowany do ul. Zdrojowej na budowę chodnika, ścieżkę 

rowerową i oświetlenie. Dofinansowanie może być w wysokości 500 tys. zł. W sumie do 

zabezpieczenia w budżecie potrzebne jest 650 tys. zł.  

17. Zakup koparki obrotowej - 250 tys. zł. 

18. Dokończenie remontu strażnicy w Bronisinie Dworskim- 10 tys. zł. 

19. Zakup samochodu operacyjnego dla OSP Bronisin- 150 tys. zł. 

Samochód jest wart 700 tys. zł. i jest możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 

550 tys. zł. jeżeli nie uda się pozyskać dofinansowania to pieniądze wrócą do budżetu.  

20. Remont świetlicy w Grodzisku- 60 tys. zł. 

21. Budowa wodociągu w Konstantynie - 80 tys. zł.  

22. Budowa wodociągu w Gospodarzu ul. Łanowa - 60 tys. zł.  

23. Budowa wodociągu w Starowej Górze ul. Jana Pawła - 40 tys. zł.  

24. Budowa wodociągu w Starowej Górze ul. Jaśminowa- 12 tys. zł. 

25. Budowa wodociągu w Romanowie ul. Przyszkolna - 25 tys. zł. 

26. Budowa wodociągu w Starowej Górze ul. Inspektowa- 50 tys. zł. 

27. Budowa wodociągu w Starowej Górze ul. Chrobrego- 75 tys. zł. 

28. Budowa wodociągu w Gospodarzu ul. Cegielniana - 60 tys. zł. 

29. Budowa wodociągu w  Starowej Górze w ul. Jana Pawła II od ul. Wójtowskiej w kierunku 

zachodnim- 20 tys. zł. 

30. Zakup samochodu dla ZWiK- 30 tys. zł. 

Dyrektor Kobus powiedział, że na stanie są dwa samochody, jeśli jeden zawodzi, zostaje 

jeden do dyspozycji co utrudnia pracę. Dyrektor zaproponował, aby zmniejszyć kwotę do 20 

tys. zł. Z 10 tys. zł. można by było wprowadzić dwa nowe punkty 33 „Wykonanie projektu 

odwiertu studni w Gospodarzu bądź Czyżeminku-5 tys. zł” i 34 „Wykonanie projektu budynku 

gospodarczego dla ZWiK-5 tys. zł.”. 
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Wiadomo, że będzie nadwyżka budżetowa w wysokości 100 tys. zł., która zostanie 

przekazana z powrotem do budżetu gminy i jeżeli by była taka możliwość to dyrektor 

poprosił o wprowadzenie kolejnego tytułu „Remont budynków hydroforni w Czyżeminku i 

Romanowie -45 tys. zł.” 

31. Wykonanie projektu budowlanego studni w Romanowie- 10 tys. zł. 

   

Dodatkowo ustalono następujące inwestycje: 

32. Budowa ul. Gontowej w Starowej Górze-20 tys. zł. 

33. Wykonanie projektu odwiertu studni w Gospodarzu bądź Czyżeminku-5 tys. zł 

34. Wykonanie projektu budynku gospodarczego dla ZWiK-5 tys. zł. 

35. Remont budynków hydroforni w Czyżeminku i Romanowie-45 tys. zł. 

 

Radny Gąsiorek zgłaszał wniosek na wymianę przyłączy wodociągowych w obrębie 

Czyżeminek. Przez to jest dużo awarii.  

Dyrektor Kobus wyjaśnił jak wygląda sprawa. Jeżeli chodzi o Guzew to przyłącza są robione 

starą metodą. Należałoby wystąpić do mieszkańców tego terenu kto ma ochotę wymieniać 

przyłącza wodociągowe i sporządzić listę osób. Mieszkańcy musza mieć świadomość tego, że 

to będzie wymiana przyłączy w pasie drogowym.    

Radny Piotr Salski zapytał jak długo będzie zasilany Rzgów ze Starowej Góry. Została 

poruszona sprawa budowy trójnika.  

Radny Wawrzyniak zadał pytanie dotyczące remontu hydroforni w Rzgowie.  

Przerwa: 16.12- 16.37.  

 

Dyrektor Kobus wyjaśnił sprawę budowy trójnika i remontu hydroforni w Rzgowie.  

Jeżeli chodzi o trójniki należałoby podejść do rozwiązania problemu zaopatrzenia w wodę 

systemową. Wykonanie projektu stacji pomp w Kalinku czy przy ul. Nadrzecznej to jest koszt 

ok. 110 tys. Stacja pomp wykonana przez Gminę miałaby kosztować w granicach  3- 4 mln zł. 

to dotyczy zarówno trójnika w Kalinku jak i trójnika w ul. Nadrzecznej. Środki finansowe 

budżetu są ograniczone, jeżeli wprowadzimy któryś z trójników do projektu należy liczyć się 

z tym, że trzeba będzie wydać ok. 3-4 mln zł. na budowę stacji pomp.  

Jeżeli mamy zrobić projekt na te trójniki plus budowę stacji pomp to trzeba wiedzieć, że samo 

zaopatrzenie w wodę Rzgowa będzie powodowało, że cena za 1m
3
 wody będzie ustalana 

przez Łódzki ZWiK. Jeżeli występujemy o wykonanie projektu hydroforni w Rzgowie to po 

to, by w przyszłości skorzystać ze środków finansowych UE. Koszt budowy hydroforni 

planowany jest w graniach 5 mln zł. W ocenie dyrektora ZWiK nie ma sensu wydawać 

pieniędzy, ponieważ projekt na budowę hydroforni w Rzgowie był robiony 20 lat temu i 

stracił swoją wartość. Należy wykonać projekt rozbudowy hydroforni z uwzględnieniem 

nowoczesnych materiałów technologicznych i dopiero budować hydrofornię.  

W tej chwili jest wydana decyzja sanepidu Łódzkiego na zatrzymanie hydroforni w Rzgowie. 

Od 1 stycznia br. płynie woda z łódzkiego ZWiK-u. Trójnik przede wszystkim powinien być 

w Kalinku, aby zasilić Centrum Targowe Ptak.  

Cena wody z Łódzkim ZWiK-iem jest negocjowana co roku. Ich cena hurtowa jest podana we 

wniosku taryfowym i nie mogą sobie pozwolić na to, że każdemu będą sprzedawać wodę po 

innej cenie.  

Przewodniczacy Rady zgłosił wniosek o to by projekt został wykonany tak, aby można było 

zasilać część Starowej Góry z hydroforni w Rzgowie. 

Dyrektor Kobus chce wykonać jak najszybciej remont hydroforni w Rzgowie, ponieważ im 

szybciej on zostanie wykonany tym będzie więcej oszczędności z wniosku taryfowego i 

więcej wróci do budżetu gminy.  
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Radna Krystyna Niewiadomska poprosiła o dopisanie kolejnego punktu w wydatkach 

inwestycyjnych „dokończenie budowy ul. Batorego w Starowej Górze”.  

Burmistrz powiedział, że wiąże ten temat z odwodnieniem terenu. Na dzień dzisiejszy nie ma 

koncepcji odwodnienia. Teren jest jeszcze nie zamieszkały i jest to teren o dużym poziomie 

wód. Należy opracować całą koncepcję odprowadzenia wód i odwodnić teren. 

Aby cokolwiek zrobić na tej ulicy należy odwodnić teren, a koszt takiego odwodnienia będzie 

w granicach kilku tysięcy złotych,  a nawet milion. Można utwardzić teren, ale z wodą wtedy 

nie da się nic zrobić.  

Radna Niewiadomska poprosiła, aby podejść do tego tematu i małymi etapami zacząć prace. 

Najpierw należy zrobić projekt odwodnienia terenu, który będzie kosztował w okolicach  

50-80 tys. zł.  

Radny Jan Owczarek odniósł się do wydatków inwestycyjnych na 2012 r. Zapytał 

Przewodniczącego Rady czym się kierował sporządzając dodatkową listę wydatków 

inwestycyjnych na 2012 r. Czy brał pod uwagę ilość mieszkańców danego sołectwa i wpływy 

jakie płyną z tytułu podatków? Czy konieczność danych inwestycji na danym terenie? Radny 

Owczarek wnioskuje o zabranie 300 tys. zł. z Policji, gdyż nie jest przyjazna w stosunku do 

mieszkańców oraz zdjęcia ok. 120 tys. zł. na wypłaty dzielnicowych. Radny zapytał czy w 

środkach na wykup gruntów za kwotę 1 mln 200 tys. zł. mieści się wykup pod Dom Kultury. 

Radny wnioskował o zrobienie rowu bądź chodnika w Kalinku koniecznie w tym roku. Radny 

przypomniał, że na straże nie miało być żadnych pieniędzy. Składał wniosek o wykonanie 

posadzki w OSP Kalinko.  

Radny jest przeciwny uchwaleniu budżetu 18 stycznia br. ze względów formalnych, ponieważ 

nie ma opinii stałych komisji Rady.  

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie zdjęcia 300 tys. zł. 

pieniędzy Policji oraz zdjęcia pieniędzy na wakaty dla dzielnicowych.  

Radny Piotr Salski powiedział, że nie można zabrać tych pieniędzy, ponieważ mamy 

zobowiązania w stosunku do Policji, które trzeba wykonać.  

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wnioskiem radnego Owczarka. Radni byli 

przeciwko zdjęciu pieniędzy z Policji. 

Radny Jan Owczarek wnioskuje o zdjęcie pieniędzy z wykupu gruntu na rzecz budowy 

chodnika w Kalinku.  

Radny Piotr Salski uważa, że nie trzeba wykupywać gruntów od P. Topczewskich pod 

budowę Domu Kultury, może on stać na gruntach położonych przy ul. Ogrodowej. Radny 

również proponuje o zdjęcie kwoty przeznaczonej na wykup tych gruntów.  

Przewodniczacy Rady miał wniosek o powiększenie parkingu na rzecz hali sportowej. Firma 

„Frakop” zdecydowała się że może sprzedać swoje grunty, które mogłyby być pod 

powiększenie parkingu. Dom kultury nie musi powstać na gruntach od P. Topczewskich, 

może być gdzie indziej.  

Burmistrz powiedziała, że 1 mln 200 tys. zł. jest tylko na wykup gruntów pod drogi, nie ma 

ujętego wykupu od P. Topczewskich. 

Radny Zenon Wawrzyniak zaproponował, aby przemyśleć o wykupie budynku Gminnej 

Spółdzielni za małe pieniądze.   

Przewodniczacy Rady zapytał radnych kto jest za zabraniem jakiejkolwiek kwoty z wykupu 

gruntów na budowę chodnika w Kalinku. Radni byli przeciwni.  

Radny Wiesław Gąsiorek postulował o wymianę grzejników w szkołach co pozwoli 

zaoszczędzić więcej pieniędzy. Mieszkańcy Guzewa wnioskują o dokończenia chodnika, 

dokończenie modernizacji strażnicy. Pilne odmulenie rowu głównego przydrożnego i 

wyłożenie go łupinami, ponieważ Prawda jest położona na bardzo podmokłych gruntach. 

Regulacja rzeki Dobrzynki, modernizacja drogi Guzew-Gospodarz. Zalewanie posesji w 

Babichach, potrzebne jest odwodnienie terenu.     
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Burmistrz powiedział, że wykup gruntów będzie na Starowej Górze. 

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, ze na ul. Łanowej jest zamieszkały jeden dom, 

natomiast na ul. Dębowej jest większa potrzeba wybudowania wodociągu, ponieważ woda 

tam jest nie zdatna do spożycia. 

Przewodniczacy Rady powiedział, że wniosek na budowę wodociągu w ul. Dębowej 

prawdopodobnie nie był złożony.  

Radna Niewiadomska uważa, ze należy kończyć rozpoczęte inwestycje, a nie zaczynać nowe.  

Poruszono sprawę budowy drogi w Bronisinie.  

Przewodniczacy Rady zapytał skąd wziąć pieniądze na wykonanie projektu odwodnienia w 

Starowej Górze.  

Burmistrz odniósł się ogólnie do projektu budżetu na 2012 r. Burmistrz założył sobie, że 

obniży dług do poziomu 2,5 mln zł., wprowadził także zadanie strategiczne takie jak 

rozbudowa przedszkola. Przetarg na przedszkole byłby zrobiony w tym roku, natomiast spłaty 

byłyby w roku 2012 i 2013. Burmistrz miał jasne stanowisko, aby wstrzymać się z 

inwestycjami strażackimi przez rok. Poruszona została sprawa przedłużeni. ul. Smugowej. 

Nie wszyscy chcą się zgodzić na oddanie gruntów pod tą drogę. Gmina liczy na pozyskanie 

środków unijnych na dokończenie kanalizacji w Starej Gadce i Starowej Górze, niestety 

projekt jest do aktualizacji. Burmistrz odniósł się do przebudowy wodociągu w Kalinie, 

kwota przyjęta w projekcie została teraz ucięta do połowy. Na budowę Domu Kultury trzeba 

mieć przygotowany teren, są podstawy prawne do wywłaszczenia terenu od P. Topczewskich. 

Parking przy hali sportowej rzeczywiście okazał się za mały, jest jeszcze inna możliwość 

powiększenia parkingu mianowicie między orlikiem a siostrami został zakupiony plac na 

którym można zrobić parking. Kolejna sprawa to połączenie drogi ul. Czartoryskiego z 

Łodzią. Burmistrz chciał zawrzeć porozumienie z Łodzią w sprawie dokończenie budowy 

tego odcinka, niestety Łódź się nie zgodziła.  

Burmistrz przedstawił propozycję uzyskania dodatkowych środków. Na wsiach jest jeszcze 

wiele wolnych gruntów, które można sprzedać. W Bronisinie jedna działka, w Kalinie są dwie 

działki, jedna po mleczarni-działka przemysłowa i druga działka budowlana. Działka w 

Kalinku, gdzie stoi stara strażnica.  

Obwodnica Rzgowa niezależnie od Ptaka jest potrzebna dla Rzgowa.  

Przewodniczący Rady zapytał czy Burmistrz jest gotowy wycofać się z planu przestrzennego 

zagospodarowania dla ul. Glinianej.   

Burmistrz podtrzymuje takie stanowisko, jeżeli mieszkańcom niezależy. Niestety uchwała 

została podjęta i teraz należy kontynuować procedurą planistyczną.  

Jeżeli zostaną sprzedane działki to mogą znaleźć się pieniądze na projekt odwodnienia w 

Starowej Górze.  

Radny Marek Skalski zapytał jakie jest zadłużenie na dzień dzisiejszy. Zadłużenie wynosi  

5 mln 600 tys. zł. Jeżeli zostanie poszerzony zakres wydatków inwestycyjnych, trzeba będzie 

zaciągnąć kolejny kredyt.  Radny przyłączył się do prośby Burmistrza, aby wstrzymać się z 

inwestycjami przez rok albo dwa. Trzeba pamiętać, że od 2014 rusza nowa transza środków 

unijnych, których pozyskanie jest możliwe wtedy, gdy w budżecie są własne środki nie 

finansowane z kredytu. Radny wnioskował, aby nie rozpatrywać inwestycji zaproponowanych 

przez Burmistrza, tylko je przegłosować, a jeżeli pojawią się wolne środki rozpatrywać 

dodatkowe inwestycje.  

Radny Zenon Wawrzyniak jest gotowy oddać 70 tys. zł. z inwestycji Czyżeminka, jeżeli 

mamy oszczędzać i zaproponował, aby każdy oddał coś od siebie.  

Sołtys Jan Strycharski zwrócił uwagę na to, że kanalizacja i wodociąg na ul. Ks. Załuski już 

istnieje. Sołtys powiedział, że na żadnym ze zebrań wiejskich nie było poruszanej sprawy 

budowy chodnika na ul. Nadrzecznej i Krasickiego.  

Przewodniczący Rady powiedział, że to będzie budowa w dalszej części ulicy.  
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Sołtys Józef Zimoń zabrał głos w sprawie dawnej strażnicy w Kalinku. Jeżeli Burmistrz 

uważa, że należy rozebrać strażnicę to sołtys poprosił o zwołanie zebrania wiejskiego w tym 

temacie.  

Obrady komisji opuścił radny Marek Skalski oraz radny Jan Owczarek.  

Sołtys Jan Spałka odniósł się w sprawie chodnika w Prawdzie. Sołtys poprosił Burmistrza, 

aby dofinansowanie z hali sportowej w całości nie było przeznaczone na spłatę kredytu, a 

jedynie w części, natomiast pozostałą część można by było przeznaczyć na inwestycje.   

Radny Stanisław Gierasiński powiedział, że nie są prowadzone książki budowlane budynków, 

jednocześnie wnioskował o prowadzenie takich książek obiektu. Radny uważa, że propozycja 

projektu budżetu Burmistrza jest dobra. 

Przewodniczacy Rady powiedział, że różnica między przedstawionymi inwestycjami przez 

Burmistrza, a dodatkowymi zaproponowanymi przez radnych wynosi 700 tys. zł.  

Radny Stanisław Bednarczyk powiedział, że takiej niezgody między radnymi to jeszcze nie 

było.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że w ciągu roku są podejmowane zmiany w budżecie i 

można wprowadzać nowe tytuły, jeżeli będą na to pieniądze.   

Sołtys Józef Zimoń powiedział, że droga w Kalinku jest bardzo niebezpieczna i należałoby 

wybudować chodnik dla zwiększenia bezpieczeństwa.   

Kierownik Inwestycji Snelewski odniósł się do budowy chodnika w Kalinku. Kiedy gmina 

uzyskała pozwolenie na przebudowę wodociągu i drogi w Kalinku to za zgodą radnego 

Owczarka został zaprojektowany wodociąg i chodnik po prawej stronie w Kalinku patrząc od 

strony Rzgowa. Mieszkańcy jednak chcą, aby chodnik był po lewej stronie. Na to nie ma 

żadnej dokumentacji w związku z tym należałoby zrobić nowy projekt.  

 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni są za wniesionymi zmianami w wydatkach 

inwestycyjnych. 

Na 11 radnych, 9 radnych było „za” dodatkowymi inwestycjami.  

 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku posiedzenia o godz. 19.05 

Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski zamknął posiedzenie Komisji Wspólnej.  

 

 

Protokołowała:                                                                            Przewodniczył:  


